
Lekcia: Jonáš 3                                                                                         Kázeň: 1Kor 3

Bratia a sestry, 
mnohí ľudia dnes v Boha neveria. Cirkevný život je im cudzí. Spoliehajú sa na

vedecké poznatky a riešia svoje každodenné rodinné a pracovné problémy. Nedeľný
voľný čas je využitý na nákupy alebo na výlety. Človek akoby Boha nepotreboval.
Priemerný  vek  ľudského  života  je  stále  vyšší.  Vedecké  poznatky  v  mnohých
ohľadoch telesný aj duševný život uľahčujú a spríjemňujú. Človek si môže myslieť,
že  si  vystačí  sám.  Len  keby  nebolo  to  vážne  a  neutíchajúce  vedomie  vlastnej
konečnosti.  Ak si  človek vystačí  bez Boha,  prečo potom nedokáže nájsť pokoj  v
srdci? Vedomie ľudskej smrteľnosti a zároveň Božej starostlivosti viedlo žalmistu k
údivu: Čo je človek, že naň pamätáš? A čo syn človečí, že sa ho ujímaš? (Ž 8, 5) Je
dôležité pamätať na dve veci. Po prvé, človek nie je Boh. Po druhé, len v Bohu je
záchrana pre každého človeka.

Žiadny človek, čo akokoľvek schopný a charizmatický, nedokáže dať to, čo
dáva Boh.  Pritom je to neustále lákavé. Boha nevidíme a človeka áno. Kult osobnosti
nevznikol až v 20. storočí. Už prví misionári sa stretli s tým, že namiesto Boha začali
ľudia uctievať človeka. Píše sa o tom v knihe Skutky apoštolov. V Lystre z Božej
moci  uzdravil  Pavol  chromého  človeka.  Pavol  tam  bol  spolu  so  svojim
spolupracovníkom Barnabášom. Ľudia si to vysvetlili tak, že Pavol a Barnabáš sú
bohovia, ktorí zostúpili na zem. Chceli ich uctievať. Pavol to ihneď zarazil a povedal:
Čo to robíte, mužovia? Aj my sme ľudia vám podobní a zvestujeme vám evanjelium,
aby ste sa od tých márností obrátili k živému Bohu, Stvoriteľovi neba a zeme,...  (Sk
14, 15) Sme len ľudia. Človek je len človek. Nič viac, ale ani nič menej. Keď ide o
spasenie, nechválime sa ľuďmi, ale chválime Boha. 

Ak nie sme zameraní na Boha, ale na človeka, spôsobuje to žiarlivosť, závisť a
hádky. Keď sa človek sústredí len na to, čo dokáže, vedie to k povyšovaniu a aj k
neodvratnému pádu. Môžeme si to všimnúť na starodávnom príbehu o babylonskej
veži. Ľudia si chceli urobiť meno. Chceli vybudovať niečo, čo by siahalo až do neba.
Viedlo to k zmätku a rozdeleniu. Spasenie nie je a ani nemôže byť naše dielo. Je len
jeden Boh. Všetci pred ním stojíme ako Jeho stvorenie. Nie je dôvod na žiarlivosť,
pretože Boh miluje všetkých rovnako a nikoho neuprednostňuje. Boh rozdeľuje svoje
dary,  tak  ako  uzná  za  vhodné,  a  preto  si  nemáme  závidieť.  Proti  závisti  hovorí
posledné prikázanie. Ak sme zameraní na Boha, potom sa usilujeme, aby naša vôľa
bola podriadená Božej vôli. Boh je láska. Boh je milosrdný. Ľudí je mnoho a sme
veľmi  rozdielni,  ale  spasenie  prijímame  všetci  rovnako  od  trojjediného  Boha.
Neveríme  v  mnohých  bohov,  ktorí  by  mali  rôzne  vlastnosti  a  schopnosti.  V
kresťanstve je len jeden Boh, ktorý je nevystihnuteľný a neopísateľný. Stvoril svet a
život. Sklonil sa k nám a vyslobodil nás z moci hriechu. Kresťan nežiarli, nezávidí a
neháda sa, ale celým srdcom dôveruje jedinému Bohu.

Sme chrám Boží. Prebýva v nás Duch Svätý. To nie je niečo samozrejmé, ale
veľmi cenné a jedinečné. Duch Svätý nás vedie, aby sme verili v Ježiša. Preto dávam
vám na vedomie,  že nikto,  hovoriaci  v Duchu Božom, nepovie:  Prekliaty Ježiš!  A

-1-



nikto nemôže povedať: Pán Ježiš! ak len nie v Duchu Svätom. (1Kor 12, 3) Duch
Svätý nás vedie, aby sme boli zameraní na Božie Slovo. Ježiš povedal:  Ale Radca,
ten  Duch  Svätý,  ktorého  pošle  Otec  v  mojom  mene,  Ten  vás  naučí  všetkému  a
pripomenie vám všetko, čo som vám hovoril. (Jn 14, 26) To dobré z nás je ovocie
Ducha  Svätého.  Pavol  uvádza  v  Liste  Galatským:  A zjavné  sú  skutky  tela  ako:
cudzoložstvo,  smilstvo,  nečistota,  zmyselnosť,  modloslužba,  čarodejníctvo,
nepriateľstvá,  svár,  nenávisť,  hnevy,  zvady,  rozbroje,  roztržky,  závisti,  vraždy,
opilstvá, hodovania a im podobné. O týchto vám vopred hovorím, ako som už skôr
povedal, že tí,  čo robia také veci,  nebudú dedičmi kráľovstva Božieho.  Ale ovocie
Ducha je: láska, radosť, pokoj, zhovievavosť, nežnosť, dobrotivosť, vernosť, krotkosť,
zdržanlivosť. (5, 19-23) Tak ako viedol Duch Svätý prvých kresťanov, aby vydávali
svedectvo o Ježišovi Kristovi, rovnako vedie aj nás.

Môžeme položiť základy a aj na nich stavať. Základom je Ježiš Kristus. On je
základ aj posledná nádej. Môžeme prísť o všetko, ale nie o Krista. Ježiš vyučoval: A
nebojte sa tých, ktorí zabíjajú telo, ale dušu nemôžu zabiť; bojte sa skôr Toho, ktorý
aj dušu aj telo môže zahubiť v pekle. (Mt 10, 28) Bohu sa človek môže protiviť, ale
nemôže zmariť  Jeho dielo.  Ani  smrť  nás  nevytrhne  z  Božej  ruky!  Boh je  jediná
neotrasiteľná  a  nezmeniteľná  istota!  Zvestovanie  evanjelia  sa  deje  skrze ľudí,  ale
zmenu pôsobí  Boh.  Už  žalmista  vyznáva:  Ak Hospodin  nestavia  dom,  márne  sa
namáhajú stavitelia; ak Hospodin nestráži mesto, márne bdie strážnik. (127, 1) Pavol
Korinťanom napísal aj to, že za všetkým je Božia milosť. (1Kor 15, 10) Len z Božej
milosti  mohol  hovoriť  o Kristovi.  Pavol  bol  Boží  spolupracovník.  Nemáme tomu
rozumieť tak, že by sa pokladal za rovnocenného partnera s Bohom. Smel mať účasť
na Božom pláne spásy. Boh je najvyššia a jediná autorita. Všetko je Božie.

Bratia a sestry, Boh nám dal vieru. Keď veríme v Ježiša Krista, ďakujme Bohu.
Keď môžeme svedčiť o Kristovi, ďakujme Bohu. Keď padáme a stále máme nádej v
Bohu, ďakujme Bohu. Keď sa zameriame na ľudí, bude to viesť k rozdeľovaniu. Keď
sa budeme spoliehať na trojjediného Boha, bude to viesť k jednote. Nechváľme sa
tým, čo máme! Nechváľme sa tým, čo vieme! Nechváľme sa tým, koho všetkého
poznáme! To všetko je dočasné a pominuteľné. Chváľme sa tým, že v Bohu je základ
našej viery. Celým životom oslavujme Boha za Jeho milosť. Istota spasenia nie je v
nás, ale v Bohu. Boh je s nami v zdraví aj v chorobe. Je s nami, keď sme spolu na
bohoslužbách,  aj  keď sme sami  doma.  Je  s  nami,  keď žijeme podľa Jeho vôle  a
neopúšťa nás, aj keď sa Jeho vôli protivíme. Takí, akí sme, slúžme Bohu. Boh si nás
použije pre svoje dielo. Dôverujme Bohu! Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste do Efezu v 5. k.: 
Hovorte  medzi  sebou  v  žalmoch,  hymnách  a  duchovných  piesňach,  spievajte  a
plesajte Pánovi srdcom. Dobrorečte stále za všetko Bohu a Otcovi  v mene nášho
Pána Ježiša Krista. 
Milosť  nášho  Pána  Ježiša  Krista,  láska  Božia  a  účastenstvo  Ducha  Svätého  so
všetkými vami. Amen.
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